
Výsledky hlasování voleb do poslanecké 
sněmovny parlamentu ČR 2017

Ano 2011 150
ODS 132
Česká pirátská strana 110
Starostové a nezávislí 62
Top 09 61
KSČM 39
Svoboda a přímá demokracie – SPD 34
ČSSD 32
KDU-ČSL 20
Strana svobodných občanů 18
Strana zelených 12
Realisté 7
Rozumní – stop migraci, diktátu EU 5
Řád národa – vlastenecká unie 3
Radostné Česko 2
Sportovci 2
Cesta odpovědné společnosti 1
SPR – republik. strana čsl. M. Sládka 1
Referendum o EU 1
Unie H.A.V.E.L 1
Dobrá volba x
ČSNS x
Blok proti islámu x
ODA x
Strana práv občanů x
Dělnická strana sociální spravedlnosti x

volební okrsek: Senohraby
volební účast: 75,19 %
oprávněných voličů: 927
platných hlasovacích lístků: 693
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Informace z obceInformace z obce

Vážení občané,
jako každý rok Vás již nyní srdečně zveme na 
rozsvícení vánočního stromu na naší návsi, 
které se bude konat v sobotu 2. 12. 2017 od 17 hod.
Na pátek 8. 12. 2017 od 16 hod. připravujeme 
tradiční Posezení se seniory v sále 
restaurace U Andělů.
Přejeme Vám příjemné chvíle strávené při těchto akcích.
 Jana Svašková.

Pokud jste se při čtení posledních čísel 
Senohrabské hlásky dostali až k zápisům
ze zasedání Zastupitelstva obce Seno-
hraby, jistě jste si všimli, že zde nejsou 
s výjimkou zastupitelů uváděna plná jmé-
na, ale pouze zkratky jmen. Je to dáno 
naplňováním litery zákona, a to zákona 
č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů. 

Jedním ze základních principů, kterými 
se zpracování osobních údajů dle zákona
o ochraně osobních údajů řídí, je požada-
vek na právní titul; jinými slovy jakékoli
zpracování dat musí mít svůj opodstatně-
ný, zákonem předvídaný důvod. Primár-
ním právním titulem je souhlas subjektu 
údajů – tedy oné dotčené fyzické osoby. 
Vzhledem k tomu, že spoléhat při výkonu
činností obce na souhlas osob se zpraco-
váním jejich osobních údajů by přinášelo 
řadu praktických problémů, je na místě 
postupovat spíše tak, aby souhlas zapo-
třebí nebyl.

U zveřejňování informací z jednání a usne-
sení zastupitelstva na internetu, v tisku 
a jiných médiích dochází ke zveřejňová-
ní informace obsahující osobní údaje ne-
omezenému okruhu osob. Povinností ob-
ce je zajistit dodržování zákona o ochraně 
osobních údajů a v této souvislosti je třeba
zveřejňované osobní údaje pro daný účel
anonymizovat, případně rozsah zpřístup-
ňovaných osobních údajů ve zveřejňované 
verzi dokumentu omezit. Z tohoto důvo-
du budou i nadále uváděny pouze iniciály 
jmen, pouze v případě, že dotčená fyzická 
osoba vysloveně souhlas udělí, bude uvá-
děna plným jménem.

Helena Osvaldová 
(zpracováno dle stanovisek 

Úřadu pro ochranu osobních údajů) 

Obecní zpravodaj Senohrabská hláska 
vydává obec Senohraby.
Kresby: Milada Bláhová 
Grafická úprava: Martin Vávra 
Tisk: Masopustovi, Zaječice 
Kontakt: OÚ Senohraby, Příčná 61 
Tel.: 323 655 336
www.senohraby.cz
Příjem inzerce e-mailem: 
inzerce@senohraby.cz
E-mail redakce: hlaska@senohraby.cz
Uzávěrka příspěvků do 20. stávajícího 
měsíce. Nevyžádané podklady k tisku 
se nevracejí. Redakce může příspěvky 
redakčně krátit.
Povoleno MK ČR B 12710
Číslo 10/2017, ročník 57
Vychází 6. 11. 2017

Podzim ve škole byl opět velmi pestrý. 
Na žáky čekala spousta doplňkových ak-
tivit k výuce, logické a sportovní soutěže 
i kulturní akce. Prvňáci se postupně se-
znamují s novými spolužáky, zvládli svůj 
první školní projekt na téma „Podzim“ 
a společně s druháky se vydali do Prahy 
na výchovný koncert. Druháci navštívili 
Muzeum Pyšely a pouštěli draky, třeťáci 
při výuce vytvářeli mapu Senohrab, četli 
Staré pověsti české, ke kterým vymýšleli 
scénky. Čtvrťáci navštívili Muzeum hud-
by a Divadlo Spejbla a Hurvínka. Páťáci 
se vypravili do Botanické zahrady v Pra-
ze a zároveň si připravili dramatizaci pří-
běhu o sv. Václavovi, kterou předvedli os-
tatním spolužákům.

V září začala nová série závodů Plavecko-
běžeckého poháru, kde výborných výsled-
ků dosahují zejména Karolína Kotišová 
a Kačka Šimečková. Žáci se také zúčast-
nili základního kola Logické olympiády 
a celá naše škola absolvovala testování 
sportovních předpokladů v rámci Olym-
pijského víceboje.

V odpoledních hodinách děti navštěvují 
zájmové kroužky nebo školní družinu, 
kde si čtou, vyrábí, tvoří, sportují nebo 
si hrají na školní zahradě.

Kolektiv ZŠ Senohraby

Jubilanti . říjen

Zprávy ze školy

vssii,, 
hooddd..

Ochrana
osobních údajů

Lampionovou
procházku

Sraz je v neděli 
12. 11. 2017 

v 17.30
před školou

Konec je, jako obyčejně, u hřiště, kde bude 
připraveno překvapení a občerstvení.

S sebou lampión, 
nebo jiné světýlko 

a dobrou náladu!

Senohrabská beseda 
a TJ Sokol Senohraby 
vás srdečně zvou na

 Jaroslava Žádníková
Eva Hejlková
Josef  Jirásek

František Topol
Jaroslav Vozobule

Viktor Vojtík 

Sraz
1

p

bi
Naši milí oslavenci, srdečně Vám blahopřejeme 
k Vašemu výročí a ze srdce přejeme, abyste si ve 
zdraví, krásné životní pohodě a v lásce užili ještě 
dlouhou řadu šťastných let.
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Zápis ZO č. 5/2017i ZO č 5/2Zápis ZO č. 5/2017i ZO č 5/2

8. Záměr prodeje části obecního 
pozemku ppč. 338/41 v k.ú. 
Senohraby. 
Jde o část pozemku ppč. 338/41 o rozloze 
35 m2 na Višňovce, o kterou projevila 
zájem majitelka sousedního pozemku pro 
parkování své a svého invalidního syna. 
Cena je stanovena na 1250 Kč za m2.
Usnesení č. 09/05/2017: 
Zastupitelstvo obce vyjadřuje záměr pro-
deje části obecního pozemku ppč. 338/41 
v k.ú. Senohraby dle návrhu geometrické-
ho plánu č. 1218-20/2017 geodetické kan-
celáře Ing. M. N. o výměře 35 m2 za cenu 
1250 Kč/m2.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel
 
9. Nabídka na odkup pozemků obcí 
– p. D.
Jde o nabídku pana M. D., který navrhl 
obci odkoupení 3 pozemků u mostu o cel-
kové výměře 647 m2, na kterých má obec 
částečně deponium, za cenu 750 za m2, tj. 
celkem 485 250 Kč. Pozemky navazují na 
pozemky obce.
Usnesení č. 010/05/2017: 
Zastupitelstvo obce souhlasí s nabídkou 
pana M. D., Senohraby na odkup pozem-
ků ppč. 156/3, 158/2 a 277/2 v k.ú 
Senohraby o celkové výměře 647 m2 obcí 
Senohraby za celkovou cenu 485 250 Kč 
(cena 750 Kč za m2). 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel

10. Nabídka na odkup pozemků obcí 
– p. J.
Jde o nabídku pana P. J., který navrhl obci 
odkoupení 5 pozemků – parčík u bývalé 
samoobsluhy - za cenu 1 250 Kč na m2, 
se kterou ZO nesouhlasí. ZO na minulém 
zasedání 13. 9. 2017 schválilo nabídku dle 
soudního odhadu ve výši 1 598 890 Kč 
a nadále ji potvrzuje.
Usnesení č. 011/05/2017: 
Zastupitelstvo obce nesouhlasí s nabídkou
pana Ing. P. J., Praha učiněnou prostřed-
nictvím právního zástupce JUDr. L. K.  
na odkup pozemků ppč. 409/20, 409/24, 
409/25 a 409/34 a 568 v k.ú. Senohraby 
za cenu 1250 Kč za m2 a potvrzuje nabíd-
ku schválenou zastupitelstvem obce usne-
sením č.  06/04/2017 ze dne 13. 9. 2017.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel

11. Úprava rozpočtu č. 4/2017.
Starostka předložila členům zastupitel-
stva ke schválení návrh úpravy rozpočtu 

č. 4/2017 - příloha zápisu č. 2. Celkové příj-
my před úpravou rozpočtu č. 4/2017 činí: 
14 627 565,00 Kč
Celkové příjmy po úpravě rozpočtu 
č. 4/2017 činí: 16 095 743,56 Kč
Celkové výdaje před úpravou rozpočtu 
č. 4/2017 činí: 17 727 565,00 Kč
Celkové výdaje po úpravě rozpočtu 
č. 4/2017 činí: 20 631 830,20 Kč
Usnesení č. 012/05/2017: 
Zastupitelstvo obce Senohraby schvaluje 
úpravu rozpočtu č. 4/2017. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel

12. Zpracování obecně závazné 
vyhlášky o zákazu požívání  
alkoholických nápojů na  
veřejném prostranství.
V Senohrabech je dlouholetý problém se 
skupinkami občanů, kteří na veřejných 
prostranstvích, zejména v okolí sokolovny 
či obchodů popíjí alkoholické nápoje a zne-
čišťují okolí. Zástupci TJ Sokol předložili 
návrh vyhlášky obce o zákazu požívání 
alkoholických nápojů na veřejných pro-
stranstvích obce. Vyhláška musí být zpra-
cována ve spolupráci s ministerstvem 
vnitra a byly by v ní zohledněny i různé 
akce pořádané obcí či místními spolky, 
kdy by byla konzumace alkoholu na 
veřejných prostranstvích povolena.
Usnesení č. 013/05/2017:
Zastupitelstvo obce schvaluje zpracování 
obecně závazné vyhlášky o zákazu požívá-
ní alkoholických nápojů na veřejných pro-
stranstvích obce Senohraby a pověřuje 
starostku vypracováním znění vyhlášky 
ve spolupráci s Ministerstvem vnitra ČR. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel

13. Návrh řešení sporu - manželé M.
Jde o spor manželů M. s obcí a majitelkou 
sousedních pozemků paní S. ohledně 
sjezdu z jejich pozemku na stranu k re-
stauraci U Andělů. Po následné diskusi, ze
které vyplynulo, že předmět sporu je již
minulostí (M. vybudovali sjezd na opačné 
straně), navrhli zastupitelé jednat o mož-
nosti finanční kompenzace M. za darova-
ný pozemek pro chodník.
Usnesení č. 014/05/2017: 
Zastupitelstvo obce bude jednat s manželi 
M. o možnosti kompenzace za darovaný 
chodník a návrh řešení bude projednán 
na příštím zastupitelstvu v letošním roce.

Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel

14. Různé.
14.1  Starostka: Od 24. do 26. 11. 2017 se 
koná víkendová výstava Pepy Hoffelnera 
Senohrabské panoptikum, aneb portréty 
sousedů tužkou a olejem.

V sobotu 2. 12. 2017 v 17 hodin se rozsvítí 
vánoční stromeček.

V pátek 8. 12. 2017 se koná každoroční 
setkání seniorů.

14.2 Pan Bílý: V neděli 17. 12. 2017 se bude 
u hasičárny rozdávat Betlémské světlo.

15. Diskuse.
V následné diskusi se objevilo několik 
různorodých témat: 
pan S.: poděkování za dotace pro TJ Sokol 
a fotbalisty; 
přesuny kontejnerů do ulice Svahová; 
péče majitele pana J. o parčík – spadlý 
strom; 
pan S.: vyasfaltování balenou části ulice 
U nádržky; sekání trávy v této ulici; 
úprava povrchu parkoviště u nádraží; 
parkování u hasičárny; možnost pobytu 
dětí v senohrabské MŠ během prázdnin; 
paní M.: buzení od zásobování; 
zabezpečení propanbutanových lahví 
před obchodem;
pan Š.: chybějící kontejner na plasty 
u kanálu; poděkování za řešení ohledně 
situace se školskou radou; zaznamenávání 
diskusí do zápisů z veřejného zasedání 
zastupitelstva obce;
paní Z.: letní provoz senohrabské MŠ 
a případné propojení s MŠ z okolních obcí, 
např. s Mirošovicemi;
pan Š.: propadá se chodník u Šmejkalů.
 
Starostka ukončila zasedání zastupitelstva
obce v 21:06 hodin.

Zapsal: Mgr. H. O.
Ověřovatelé zápisu:
Jana Vrbová 
PhDr. Vladimír Dvořák
Ing. Jana Svašková
starostka obce

Zápis byl ověřovateli zápisu podepsán dne: 
6. 11. 2017
Zápis byl starostkou obce podepsán dne:
6. 11. 2017

Zápis č. 5/2017

z jednání zastupitelstva obce 
Senohraby konaného dne 
31. 10. 2017 od 19 hodin 
v kongresovém sále EA Hotelového 
resortu SEN

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze doku-
mentu z důvodu dodržení přiměřenosti 
rozsahu zveřejňovaných osobních údajů 
podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně 
osobních údajů a o změně některých zá-
konů, ve znění pozdějších předpisů. Plné 
znění zasedání zastupitelstva je možné si 
vyslechnout na audionahrávce na we-
bových stránkách obce Senohraby: 
http://www.senohraby.cz/obec/
zapisy-zastupitelstva-2/.

Přítomni: 
Ing. Jana Svašková, PhDr. Vladimír 
Dvořák, Václav Krebs, Milan Kraut, 
Jana Vrbová, Zbyněk Průša, Michal Bílý, 
PhDr. Viktor Kopper 
Omluveni: 
Ing. Jiří Zahradník
Neomluveni:
-
• Kontrola účasti.
Zasedání zastupitelstva obce zahájila 
starostka obce v 19:03 hodin. 
Starostka konstatovala, že dle prezenční 
listiny - příloha zápisu č. 1 - je přítomno 
8 členů zastupitelstva obce. Zastupitelstvo 
obce je tedy usnášeníschopné.
   
• Volba ověřovatelů zápisu 
a jmenování zapisovatele zápisu. 
 
Jmenování zapisovatele.
Starostka obce jmenovala zapisovatelkou 
zápisu paní H. O. 

Starostka obce navrhla na ověřovatele 
zápisu paní Vrbovou a pana Dvořáka.          
Usnesení č. 01/04/2017: 
Ověřovateli zápisu byli zvoleni paní 
Vrbová a pan Dvořák. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel

• Program dnešního jednání 
zastupitelstva. 
• Přivítání, kontrola účasti.
1. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování 
zapisovatele zápisu.
2. Schválení programu jednání 
zastupitelstva obce.
3. Přijetí dotace z rozpočtu Středočeského 
kraje – hasiči.
4. Žádost o poskytnutí dotace na rok 
2017 a uzavření veřejnoprávní smlouvy o 
poskytnutí dotace na rok 2017 – Sokol.
5. Rozšíření počtu členů školské rady.
6. Výběrové řízení na akci Hrušov – 

vodovod + kanalizace.
7. Záměr prodeje části obecního pozemku 
ppč. 338/41 v k.ú. Senohraby.
8. Nabídka na odkup pozemků obcí –
 p. D.
9. Nabídka na odkup pozemků obcí – 
p. J.
10. Úprava rozpočtu č. 4/2017.
11. Zpracování obecně závazné vyhlášky o 
zákazu požívání alkoholických nápojů na 
veřejném prostranství.
12. Návrh řešení sporu - manželé M.
13. Různé.
14. Diskuse.

Usnesení č. 02/05/2017: 
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený 
program jednání.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel 
 
4. Přijetí dotace z rozpočtu 
Středočeského kraje – hasiči.
SDH Senohraby obdrželo ze Středočeské-
ho kraje dotaci na nákup osobních 
ochranných prostředků, konkrétně na 
dýchací přístroje, a to ve výši 199 300 Kč. 
Předpokládá to dofinancování ze strany 
obce ve výši 10 520 Kč, takže celková 
částka je 209 820 Kč, a dále souhlas 
s přijetím dotace a uzavřením smlouvy.
Usnesení č. 03/05/2017: 
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí 
dotace z rozpočtu Středočeského kraje 
ve výši 199 300 Kč na vybavení jednotky 
SDH obce Senohraby a uzavření smlouvy 
o poskytnutí dotace včetně dofinancování 
akce ve výši 10 520 Kč z rozpočtu obce. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro
0 proti 
0 se zdržel 

• Žádost o poskytnutí dotace na 
rok 2017 a uzavření veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace na rok 
2017 – Sokol.
TJ Sokol Senohraby podal žádost o pod-
poru na rok 2017 ve výši 318 318 Kč, a to
včetně příloh s výčtem jednotlivých polo-
žek. V rozpočtu obce je s touto částka 
počítáno, je nutné uzavřít veřejnoprávní 
smlouvu. 
Usnesení č. 04/05/2017: 
Zastupitelstvo obce souhlasí s poskytnu-
tím dotace pro TJ Sokol Senohraby ve výši 
318 318 Kč pro rok 2017 z rozpočtu obce. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel 

Usnesení č. 05/05/2017: 
Zastupitelstvo obce schvaluje veřejno-
právní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Senohraby č. 3/2017 

s TJ Sokol Senohraby, IČ: 16554523. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel 

• Rozšíření počtu členů školské 
rady.
Z předchozího zasedání zastupitelstva 
i z jednání rodičů s obcí a školou vyplynul 
požadavek na rozšíření stávající školské 
rady. Rozšíření počtu členů školské rady 
v průběhu jejího funkčního období není ze 
zákona explicitně zakázáno. Školská rada 
by se tedy k 1. 1. 2018 rozšířila 
o 3 zástupce: 1 za obec jako zřizovatele, 
1 za žáky a 1 za pedagogy, celkem by měla 
6 členů. Za obec je navrhována paní Jana 
Vrbová, ostatní členové budou zvoleni do 
konce roku 2017. 
Usnesení č. 06/05/2017: 
Zastupitelstvo obce souhlasí s rozšířením 
počtu členů stávající Školské rady ZŠ a MŠ
Senohraby, okres Praha-východ, příspěv-
ková organizace, IČ: 75033593 ze 3 na 6 
(2 zástupci za zřizovatele, 2 zástupci 
za žáky, 2 zástupci za  pedagogy) od 
1. 1. 2018 a pověřuje ředitelku školy 
zorganizováním voleb pro 1 zástupce 
rodičů a 1 zástupce školy pro nové členy 
rozšířené rady. Zároveň se tímto upravují 
počty zástupců ve volebním řádu školské 
rady. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel 
Usnesení č. 07/05/2017: 
Zastupitelstvo obce jmenuje druhým 
zástupcem za zřizovatele v nově rozšířené 
Školské radě ZŠ a MŠ Senohraby, okres 
Praha-východ, příspěvková organizace, 
paní Janu Vrbovou. 
Výsledek hlasování: 
7 hlasů pro 
0 proti 
Průša se zdržel 

• Výběrové řízení na akci Hrušov – 
vodovod + kanalizace.
Po letech snažení se starostce podařilo, 
že stavba kanalizace a stavba vodovodu 
v Hrušově dostaly kladné stanovisko od 
Ministerstva zemědělství ČR. Do jara 
příštího roku je nutné dodat příslušné 
podklady včetně vysoutěžené firmy, která 
by stavby realizovala. 
Usnesení č. 08/05/2017: 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku 
vypsáním výběrového řízení na zhotovite-
le akce „Hrušov – vodovod + kanalizace“ 
dle podmínek dotačních titulů minister-
stva zemědělství.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 proti 
0 se zdržel



6 7říjen . 2017

Informace z obce

O takar ml. vystudoval Právnickou 
fakultu University Karlovy, ale
jeho celoživotní vášní se stala

také vojenská historie. Měl velice pohnu-
tý osud. Za 2. světové války jej zadrželi při 
přechodu rakousko-jugoslávských hra-
nic a následně ho soud odsoudil k dvěma 
letům, které strávil v pracovním táboře 
u Lipska. Po odpykání trestu prošel kon-
centračními tábory Osvětim a Buchen-
wald. Jeho otce nechal po svém příjezdu 
do Prahy popravit Reinhard Heydrich.

Po roce 1945 Otakar, mezi přáteli zvaný 
Otula, pracoval u státní policie, kde se 
věnoval nejprve „malým dekretům“ a po-
tom novinové službě. Výhodu mu posky-
tovala výborná znalost němčiny. Jeho ži-
votní oporou se stala manželka Květa, ro-
zená Hoftichová, se kterou se oženil roku
1946. Ta s ním snášela vše dobré i zlé. 
Komunistický režim jej roku 1954 opět
uvěznil za pobuřování a poslal do Jáchy-
movských uranových dolů. 

Ale ani to jej nezlomilo. Věnoval se vo-
jenství od husitských válek přes třicetile-
tou válku až do 20. století, ale rozsah jeho
znalostí byl daleko širší. Výrazně se zají-
mal o válku 1866. Od roku 1968 praco-
val ve Vojenském historickém ústavu 
a poté jako penzista prováděl na zámcích
a hradech, konkrétně na Březnici, Karl-

štejně, Žlebech a v Sázavském klášteře. 
Bohatá byla též jeho literární činnost, na-
psal „Husitské válečnictví po Lipanech“ 
a podílel se také na díle „Vojenské ději-
ny Československa.“ Pro edici Slovo 
k historii napsal roku 1990 práci „Vác-
lav Radecký z Radče“ a s Jiřím Fidlerem 
byl editorem významné encyklopedie 
„Kdo byl kdo - slavní vojevůdci,“ která 
vyšla roku 1997 v nakladatelství Libri. 
Za zcela zásadní lze považovat publika-
ci „Rehabilitace českých dějin,“ vydanou 
vlastním nákladem o rok později, která 
vyvrací mýty o „švejkovství“ českých vo-
jáků a naopak na mnoha případech doka-
zuje jejich statečnost v celé české historii.
Téhož roku vydala rodina jako soukromý 
tisk knihu o anekdotách a vtipných hi-
storkách z vojenského prostředí „Smějící 
se Mars“ s ilustracemi Zdeňka Mézla.

V Senohrabech navštěvoval rodinu Do-
broslava Líbala, se kterým se znal již od
studentských let. Dokonce jedna z jeho
prvních cest po osvobození z koncen-
tračního tábora vedla právě do Senohrab. 
Naši obec dodnes navštěvují jeho potom-
ci i se svými rodinami.

Tento velice statečný a charakterní člo-
věk zemřel dne 6. listopadu 1998 na ná-
sledky práce v uranových dolech.

Patrik Líbal

K častým návštěvníkům Senohrab patřil také významný vojenský historik 
JUDr. Otakar Frankenberger. Narodil se dne 14. června 1911 v Praze v rodině právníka, 
odborníka na zemědělství a vojenského historika Otakara Frankenbergera (1884 – 1941).

Dokonce jedna z jeho
prvních cest po osvobození 
z koncentračního tábora 
vedla právě do Senohrab. 
Naši obec dodnes navštěvují 
jeho potomci i se svými 
rodinami.

Stopy slavných – Otakar Frankenberger

V letních měsících začal úspěšně 
fungovat měsíční svoz žlutých 
popelnic na plasty a tetrapaky.

Po počátečních rozpacích některých ob-
čanů, zda nádobu využijí a jak bude sys-
tém fungovat, se nakonec potvrdilo, že
jde o cestu správnou. Třídění plastů a oba-
lů tetrapak tímto způsobem je pohodlné
a výtěžnost z domácností mnohem vyšší
než v dřívějších dobách, kdy sběrná mís-
ta přetékala a nebylo kam plasty doslova
nacpat.

V současné době dochází k částečnému 
stahování žlutých kontejnerů a optimali-
zaci jejich počtu tak, aby na každém sta-
novišti zůstala jedna nádoba zachována, 
avšak obec neplatila zbytečně za další, 
které by zůstaly nezaplněné. Budeme se
snažit naopak posílit uvolněná místa kon-
tejnery na papír a sklo, neboť jsme u těch-
to komodit zaznamenali podstatný ná-
růst třídění a opět nastává onen opako-
vaný problém: „Kam s nimi?“ 

Dále jsme po dlouhém zvažování a mo-
nitorování situace přistoupili ke kom-
pletnímu zrušení sběrného místa 
na křižovatce ulic Pětihostská/Nad 
Stráněmi, neboť toto velké sběrné mís-
to na volném prostranství přitahovalo 
snadným přístupem množství kolempro-
jíždějících vozidel, ze kterých zde mnoh-

dy nikoliv místní občané vyskladňovali 
vše možné (nábytek, televizory, stavební 
odpad nepočítaje), a stávalo se tak jakou-
si veřejnou skládkou, kterou pracovní 
četa neustále uklízela, přetékající odpad 
třídila a rozvážela na jiná sběrná místa. 
Tento koloběh nebral konce, neboť dru-
hý den byla situace stejná. Takto tristní 
a neudržitelný stav na jiných sběrných 
místech, která jsou menší a nacházejí se 
v zástavbě rodinných domů, není. Snaží-
me se tedy toto místo nahradit několika 
menšími v různých částech obce. Kontej-
ner na oděvy je nově umístěn v blízkosti 
OÚ před budovou CETINu, ulice Příčná.

Děkujeme tímto, že odpad třídíte a sni-
žujete tak množství směsného komu-
nálního odpadu v černých popelnicích. 
S tím souvisí i změna, která nastane od 
1. ledna 2018, kdy budou černé po-
pelnice s netříděným odpadem 
sváženy pouze ve 14denních inter-
valech v celé obci (platnost známek za 
rok 2017 je do konce února 2018). Tuto 
frekvenci využívá mnoho let i soused-
ní obec Mirošovice. V prodeji od února 
příštího roku budou tedy pouze 14denní 
známky, jejichž ceny ještě musí schválit 
zastupitelstvo obce na prosincové schůzi. 
Ačkoliv se výrazně zdražuje skládkování 
netříděného odpadu, budeme se snažit 
promítnout dražší likvidaci odpadu do

nových cen známek jen částečně. Pokud 
vám nebude 14denní svoz při vaší sou-
časné velikosti popelnice stačit, od února 
2018 s koupí nové známky nahlásíte na
OÚ změnu velikosti nádoby a my zařídí-
me u vaší nemovitosti výměnu za nádobu 
s větším objemem. Připomínám, že čer-
né nádoby nabízíme v objemu 80 l, 120 l 
a 240 l. 

Dále děkujeme za rychlé přizpůsobení se 
změně svozového dne černých ná-
dob ze středy na úterý od letošního 
listopadu (respektive od 31. října), 
která byla vyvolána změnami a optima-
lizací svozových linek fi rmou Marius Pe-
dersen, a.s., a byla nám nahlášena v říj-
nu. Svozové dny pro bioodpad a žluté po-
pelnice zůstávají pro letošní rok stejné 
dle stávajících harmonogramů pro rok 
2017. 

Dovoluji si připomenout, že poslední 
svoz žlutých nádob v roce 2017 pro-
běhne ve čtvrtek 14. prosince, v pří-
štím roce plánuje svozová fi rma nastavit 
již pravidelný svozový den, o kterém vás 
budeme včas informovat.

Změn je tedy více, ale věřím, že jsou ku 
prospěchu systému a naše okolí bude dí-
ky nim o něco čistší a přívětivější.

Jana Svašková

Vážení spoluobčané,
dovolte mi krátké shrnutí letošních změn, co se odpadového 
hospodářství v naší obci týče, a stručný výhled do roku 2018. 

Odpadové hospodářství – shrnutí změn

Nikdo Vás nemůže nutit, abyste setrvávali ve spoluvlastnictví, 
pokud již spoluvlastníkem být nechcete.

Vždy je nejlepší se dohodnout, a to i na zrušení a vypořádání 
spoluvlastnictví.

Pokud však dohoda není možná, můžete situaci řešit několika 
způsoby. Prvním je možnost svůj podíl na nemovitosti prodat.
Nový občanský zákoník č.89/2012Sb již předkupní právo spo-
luvlastníků neupravuje, takže pokud jste si jej například neu-
pravili sami, nemusíte svůj podíl spoluvlastníkům při prodeji 
nabízet. Druhou možností, jak ukončit svou existenci ve spolu-
vlastnictví, je jeho zrušení a vypořádání. Pokud se s ostatními 
spoluvlastníky nedohodnete a Váš podíl nelze prodat, musíte se 

se svým požadavkem na zrušení a vypořádání spoluvlastnictví
obrátit na soud. Zákon nabízí několik způsobů zrušení a vypo-
řádání. Můžete svůj majetek rozdělit, pokud je to možné (typic-
ky například u pozemků), dále může majetek připadnout někte-
rému ze spoluvlastníků s tím, že podíl
ostatních bude vyplacen. Poslední mo-
žností, ke které může soud přistoupit,
je zrušení a vypořádání spoluvlastnic-
tví prodejem.

Konkrétní úpravu spoluvlastnictví a je-
ho vypořádání naleznete v Občanském
zákoníku č. 89/2012Sb, § 1115 a ná-
sledující.

Věcná břemena jsou zřizována např. pro technickou infrastruk-
turu na pozemcích. Nejčastější věcná břemena jsou právo chůze 
a jízdy, věcné břemeno cesty, vedení inženýrských sítí nebo mo-
žnost bydlení v nemovitosti, kterou vlastní někdo jiný.

Osoba způsobilá k právním úkonům nebo osoba pověřená na 
základě plné moci může podat písemnou žádost se specifi kací 
požadavku a spolu se snímkem pozemkové mapy a se zákresem, 
kde má být věcné břemeno zřízeno.

Žádost o zřízení věcného břemene musí dále obsahovat: kon-
taktní údaje žadatele, parcelní číslo, katastrální území, druh 
věcného břemene, eventuálně projektovou dokumentaci. Dále 
se doporučuje přiložit k žádosti kopii živnostenského listu nebo

obdobné listiny, pokud žádá právnická osoba a doklad totožnos-
ti pro ověření, pokud žádá fyzická osoba. Pro žádost o zřízení 
věcného břemene není vytvořen žádný předepsaný formulář, ale 
žádost musí obsahovat zmíněné náležitosti.

Písemná žádost, která je podána na 
místně příslušný úřad, je zaregistrová-
na a po zajištění potřebných dokladů 
předložena k projednání. Vyřízení tr-
vá 1 – 3 měsíce. Veškeré náklady spo-
jené se zřízením věcného břemene pak
hradí žadatel. Zpoplatněn je vklad do
katastru nemovitostí nebo např. geo-
metrické zaměření.

Co dělat když chci zřídit 
věcné břemeno?

Už nechci spoluvlastnit nemovitost 
s jiným vlastníkem/vlastníky?

Osobnosti
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Oněkterých z nich jsem Vás již 
v průběhu léta informovala. Rá-
da bych navázala a zmínila, že se 

opět velmi povedl Turnaj dětí, pořádaný 
na svátek sv. Václava, 28. 9. 2017, kdy me-
zi sebou soutěžili v singlech (dvouhrách) 
kluci i holky. 14 dětí se zápalem bojovalo 
v duchu fair play o vytoužené prvenství. 
Ani letos se na tomto turnaji vstupné ne-
vybíralo a rádi bychom poděkovali obci
Senohraby, která nás v tento den podpo-
řila a rovněž panu Pallovi, který zpestřil 
den dětem bohatým ovocným občerstve-
ním. Po velkých bojích si zlatou medaili 
odnesl Martin Virag, stříbrnou Marek 
Hruška a bronzovou David Müller. Vše-
chny ostatní děti také obdržely medai-
li za nasazení a skvělé chování na kurtu 
i mimo něj. Ceny ještě ani nebyly rozda-
né a již jsme slyšeli “dětské hlášky”, že 
příští rok to bude jinak :-). Tak se tedy bu-
deme na naše budoucí tenisty těšit. Rá-
da bych dále zmínila i  každoročně pořá-
daný Hrušov Cup, který letos se zlatým 

Pomalu se opět chýlí konec tenisové sezóny 2017, která byla bohatá na rozličné 
sportovní akce konané v areálu Tenisového Klubu Hrušov.

Podzimní tenisové turnaje v TK Hrušov

pohárem opouštěli David Čemus a Richard Dvořák,
kteří ve fi nále porazili Karla Hrušku s Karolínou
Hruškovou. Podzimní turnaj čtyřher, i přes drob-
nou nepřízeň počasí, si všichni účastníci patřičně
užili. Při drobném deštíku, kdy bylo potřeba na
chvilku boje přerušit, se zápolení přesunulo na kol-
biště stolního tenisu pod přístřešek, který byl pro 
tyto případy připraven. Stůl na stolní tenis byl po-
řízen letos a již můžeme říci, že to bylo dobré roz-
hodnutí, protože byl hojně využíván nejen při tur-
najích. Podzimní turnaj se dohrál podle plánu 
a nakonec zvítězila dvojice Karel Vorálek a Matěj 
Vorálek. Jelikož již pomalu dojde na zazimování 
kurtů, budeme Vás o dalších tenisových aktivitách 
informovat až v příštím roce.

Za výbor TK Hrušov
Monika Mrkvičková

Vítězové Hrušov Cup 2017 – 
David Čemus a Richard Dvořák

Vítězové dětského turnaje: zleva David Müller (3.), Martin Virag (1.) a Marek Hruška (2.)

Start nejmladší kategorie Pidižákyň na 60 m 
v loňském jubilejním ročníku závodu.

TJ SokolTenisTenis
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V minulém roce jste na hradě Zle-
nice zahájili opravy torza sklepních 
prostor severozápadního paláce. Po-
dařilo se vám v letošním roce zreali-
zovat avizovanou druhou etapu?
Ano, i v letošním roce se nám podařilo 
získat podporu od NF Gabrielis, díky kte-
ré jsme si mohli dovolit pustit se do dal-
ších oprav. V průběhu letošního června 
a července bylo zakonzervováno nároží 
paláce až do úrovně zvětralých korun zdi-
va. Povedlo se tak zajistit velkou část ha-
varijního stavu paláce a zbývá tak (snad 
na příští rok, pokud budou fi nance), stabi-
lizace korun zdiva a jejich zatravnění.

To zní pozitivně. V létě jste zmiňoval 
nějaké nečekané komplikace, může-
te nám říct, o co šlo?
Nešlo až tak o nepříjemné komplikace, ja-
ko spíš překvapivé zjištění. V rámci prů-
zkumu torza zdiva paláce byl nalezen zby-
tek špalety původního okna sklepní míst-
nosti. Je to skvělá informace jako střípek 
do mozaiky představ o původní podobě 
hradu. Ale zároveň to zkomplikovalo před-
pokládaný průběh oprav zdi, a také navo-
dilo více otázek než odpovědí. Tak to ale 
u většiny podobných nálezů bývá.

Co z toho plyne, pro laika?
Plyne z toho jednoduchá věc. Nebylo mož-
no pokračovat v předpokládané opravě
celistvé zdi, a bude potřeba vyřešit prostor

původního okna, který není dochovaný 
a tak není možné jej nějak komplexněji 
obnovit. Bude potřeba zkonzultovat s od-
borníky postup, na jehož konci bude prav-
děpodobně jen náznakové naznačení pů-
vodního okna a konzervace zdiva formou
torzálního-nelícovaného zdiva, které uzná
stav poznání a nebude vytvářet novotvary.

Díky za vysvětlení „pro laiky“, asi si 
na to raději pro představu počkáme.
Možná by mohlo naše čtenáře ještě 
zajímat, kolik materiálu se při tako-
véto menší etapě spotřebuje, dá se to 
kvantifi kovat?
Dá, ale jen hodně zhruba. Díky nepravi-
delné destrukci zdiva se kubatura špatně 
odhaduje, ale s ohledem na letité zkuše-
nosti a rozsah oprav se dá předpokládat,
že se mohlo vyzdít kolem 12–15 m3 kamen-
ného zdiva za 14 dní práce.

To je hodně, nebo málo? Na kolik ta-
to etapa vlastně vyšla?
Řekl bych, že to je adekvátní dané etapě, 
nepřízni počasí, i podmínkám náročného 
terénu. Celkově tato druhá etapa vyšla na 
121 640 Kč. Z čehož 101 640 Kč poskyt-
lo Sdružení Zlenice z.s. z darů, které na 
tuto akci vybralo od mnoha drobných dár-
ců, Klubu přátel hradu Zlenice, z výtěžku 
kulturní akce Oživlý středověk a hlavně 
od Nadačního fondu Gabrielis. Zbylých 
20 000 Kč přidala Obec Senohraby.

Tady musíme ocenit vaší snahu a po-
přát vám i nám, aby se v tomto smě-
ru i nadále dařilo získávat dárce 
na podobné opravy. Jak se vám dá 
vlastně přispět?
Nejjednodušší forma daru je přímo na 
transparentní účet, vyhrazený na konzer-
vaci hradu. Dárce ví, že fi nance budou po-
užity pouze na tuto věc, může získat daro-
vací smlouvu, když se o ní přihlásí, a má
přehled o tom, jak se s fi nancemi nakládá.
Další možností je stát se členem našeho 
Klubu přátel hradu, nebo zakoupit si be-
nefi ční tričko a najdou se i další možnosti.
Všechno je přehledně uvedeno a popsáno 
na webu: www.zlenice.cz/podpora.

Dobře, to bychom měli k opravám 
hradu. Můžeme se ještě vrátit k létu 
a vašim kulturním akcím na hradě?
Samozřejmě. Letos jsme opět pořádali
již tradiční a oblíbenou akci Oživlý stře-
dověk v podhradí. Což se v průběhu let 
rozrostlo na jeden z největších festivalů
středověkých řemesel v Čechách. V prů-
běhu víkendu jsme představili kolem 60
účinkujících z celých Čech a Moravy, kte-
ří předváděli zhruba 16 řemesel. Celá ak-
ce je unikátní ve své nekomerční formě. 
Kdy účastníci jezdí na tuto akci podpořit 
opravy hradu, díky čemuž se daří zvládat 
náklady v rozumné míře a daří se for-
mou dobrovolného vstupného vybrat do-
statek prostředků nejen na samotnou 

akci a možnost jejího pokračování, ale
zbyde i na fi nanční podporu oprav hradu. 
Cíleně se vyhýbáme tomu, aby se z akce 
stal obyčejný „jarmark“ nebo „trh“ a ne-
zveme na akci klasické stánkaře. Účast-
níci jsou převážně dobrovolníci z řad od-
borníků na středověká řemesla, experi-
mentátorů s řemesly, případně řemesl-
níků zaměřených na dobové produkty. 
Návštěvníci si tak z akce odnášejí hlavně 
zážitek z možnosti ledacos si sami vy-
zkoušet a vyrobit, dozvědět se mnohé, 
jinde těžko dostupné informace, případ-
ně si zakoupit originální výrobek přímo 
od výrobce.

Druhou naší tradiční a řekl bych srdco-
vou akcí je Dětský den na Hlásce. Ten už
pořádáme víc než desetiletí a za tu dobu
si vydobyl oblíbenost mezi mnoha míst-
ními, kteří se rádi vracejí, včetně dětí, 
které již odrostly, ale i tak se rády jednou 
za čas na naší akci vrátí, třeba jen po-
zdravit, nebo i pomoct. V letošním roce 
jsme si pro návštěvníky připravili speci-
ální překvapení ve formě „stezky bosou 
nohou“, kde si mohli všichni vyzkoušet, 
jaké to je jít bosky po různých přírod-
ních materiálech, které lze v lese najít. 
Připravovaly ji celou děti a jejich rodiče, 
kteří se účastnili další z našich akcí, ten-
tokrát klubové pro naše členy a příznivce
– „Týden s dětmi v lese“. Náplní této akce
je umožnit rodičům strávit se svými dět-
mi, za našeho dohledu, týden v polních 
podmínkách hradního kempu, a dát tak 
dětem zážitek z života v přírodě „nadivo-
ko“. Snažíme se připravovat program 
s herními i naučnými prvky a motivovat 

tak děti k aktivnímu životu, vztahu k pří-
rodě i památkám.

To jste měli docela nabité léto, umíte 
odhadnout, kolik návštěvníků tyto 
akce navštíví?
Ano, byl to nabitý červenec. Musím při-
znat, že na srpen nám zatím nezbývá ener-
gie a čas. Ale zvažujeme, jestli nepřidat 
ještě jednu kulturní akci zaměřenou spíš
na scénický šerm. Letos nás oslovili šer-
míři ze Senohrab a Sedlčan, na začátku
října jsme si nanečisto vyzkoušeli možnou
variantu akce na konec sezony a určitě 
v průběhu zimy zkusíme vymyslet, jak to 
dál rozvinout. Líbilo by se nám, kdyby
se podařilo na srpen nebo září nachys-
tat ještě jednu akci pro návštěvníky, ale
uvidíme.

Jinak, podle našich odhadů, se dá ná-
vštěvnost Oživlého středověku počítat 
v tisících, a Dětský den si drží účast cca
mezi 250–300 dětmi. Obojí je tak na hra-
nici optimální zvládnutelnosti, s ohledem

na to, že organizátoři dělají vše v rámci 
svého volného času a dobré vůle, bez ná-
roku na honoráře a částečně všechny 
akce sami dotují.

To zní zajímavě, další zajímavá ak-
ce by se nám zde jistě líbila. Na zá-
věr bych se ještě zeptala, máte od 
návštěvníků nějaké ohlasy na vaše 
aktivity?
Ano, vesměs pozitivní naštěstí, což je mi-
lé a motivující se dále snažit. Ale uvítame
jakékoliv další reakce, připomínky, či ná-
pady jak na naše akce, tak k péči o areál. 
Uvítáme i dobrovolníky, kteří by se k nám
chtěli zapojit, třeba i kdyby jednou za rok 
v rámci brigády na hradě.

Pokud by měl kdokoliv z vašich čtenářů 
zájem nás kontaktovat, není problém na
psat na náš hradní email hrad@zlenice.cz
a s čímkoliv se na nás obrátit.

Díky za rozhovor.
J. Svašková, V. Havelka

Co nového na Hlásce?

8. 11. · středa · Říčany · Kulturní centrum Labuť 
Eva Urbanová a Moravské klavírní trio. Začátek 19:30.
9. 11. · čtvrtek · Chocerady · Den válečných veteránů. 
Od 10:00 na návsi v Choceradech.
13. 11. · pondělí · Benešov · KD Karlov – Chlap na zabití. 
Začátek v 19:30.
16. 11. · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce · Zahradnictví: 
Nápadník. Začátek ve 20:00.
18. 11. · sobota · kino Čerčany · O těle a duši. 
Začátek v 19:30.
19. 11. · neděle · Říčany · Kulturní centrum Labuť
Sněhurka – pohádka pro děti. Začátek v 11:00.
19. 11. · neděle · Benešov · KD Karlov – Michal je kvítko. 
Dětské představení Michala Nesvadby. Začátek v 15:00.
20. 11. · pondělí · Říčany · Na Fialce · Ovčáček miláček – 

přímí přenos divadelního představení. Začátek v 19:00. 
21. 11. · úterý · Říčany · Kulturní centrum Labuť – První 
říčanská veřejná tančírna – přijďte si procvičit taneční kroky. 
Neformální oblečení. Začátek v 19:00.
25. 11. · sobota · kino Čerčany · Fantastická žena. 
Začátek v 19:30.
2. 12. · sobota · Zámek Berchtold · Mikulášská nadílka 
a zvonkový pochod.
4. 12. · pondělí · Říčany · Kulturní centrum Labuť 
Mikulášský koncert. Začátek v 17:30.
6. 12. · středa · Říčany · Kulturní centrum Labuť 
Aneta Langerová – Na Radosti 2017. Začátek ve 20:00.
12. 12. · úterý · Benešov · KD Karlov
Vánoční koncert Evy Pilarové. Začátek v 19:30.

Jana Hanzlová

Akce v obci a okolí Senohrab 
listopad 2017
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H nutí ANO 2011 výrazně zvítězi-
lo díky silné, netradiční osob-
nosti svého lídra. Za obecného 

poklesu důvěry občanů v politiky, v tra-
diční zavedené strany a rostoucích po-
chybnostech o efektivním fungování za-
stupitelské demokracie, se lídrovi ANO 
2011 podařilo přesvědčit voliče, že není
ideologicky svázaným politikem, ani sou-
částí vládnoucích elit. Naopak, přesvěd-
čil, že se ho dlouholetí politici s absencí 
zásluh o stát chtějí zbavit. Výrazně se to
projevilo v obsahu volební kampaně zej-
ména TOP 09 i ČSSD, která zjednoduše-
ně řečeno, byla posedlá A. Babišem. Poč-
ty hlasů pro jednotlivé politické strany
a hnutí nasvědčují, že volební výsledek, 
vedle prvovoličů a mladých, tzv. mileni-
ánů (ročníky 1989–1999) a nezájmu star-
ší generace podpořit tradiční politické 
strany, ovlivnily zejména protestní hlasy,
které z defi nice více odmítají, než poža-
dují. Voliči spíše reagovali na chyby po-
litiků, než na jejich i doložitelné úspěchy. 
V podstatě téměř polovina voličů vyjá-
dřila nechuť k tradičním stranám. Výraz-
ný zisk hlasů proto získali populisté, anti-
systémové strany a euroskeptici. V sou-
vislosti s uvedeným je užitečné vzpome-
nout, že před volbami téměř všechny 
agentury a průzkumy sice zaznamenaly 
vzestup nálad ve společnosti ve prospěch 
SPD Tomio Okamury a Pirátů, dokonce 
i odklon voličů od TOP O9 a STAN, ale
vůbec nesignalizovaly velký propad levi-
ce. Výsledkem voleb je výrazná fragmen-
tace politické scény (největší od r. 1989), 
která bohužel sama generuje zvětšování 
rozdílu mezi tím, co strany naslibovaly 
a co po volbách konají. Tento politolo-
gický fakt je ještě umocněn zájmem (v tu-
to chvíli jen verbálně projevovaným) zvo-
lených politických stran být stranami 
v opozici, což jim jen ještě více umen-
šuje faktickou moc něco prosadit.

Jak dalece korespondují celostátní vo-
lební výsledky s výsledky dosažené 

v obci Senohraby, případně ve srovnání 
se Středočeským krajem a okresem 
Praha-východ? Přestože na spoluobčany 
Senohrab doléhala stejná celostátní me-
diální masáž a také stejná slovní pyrote-
chnika, tak volební účast občanů Seno-
hrab (75,19 %) byla nesrovnatelně vyšší
než průměr okresu (60,34 %), či kraje 
(63,44 %) nebo státu (60,84 %). Je to již
tradiční výkon, svědčící o vysokém stu-
pni občanské odpovědnosti a zájmu ob-
čanů o politické dění. 

Nemohu v této věci, možná nepatřičně, 
nevzpomenout údajného místního káno-
nu, mně nepochopitelnému, že zájem 
o politické dění do hospody a k pivu ne-
patří. Jako perličku si ještě dovolím uvést,
že volební výsledky obce Senohraby byly
zobrazeny na stránkách webu ČSÚ až
jako jedny z úplně posledních a to niko-
liv z důvodu chybných kroků našich vo-
lebních komisařů, ale zřejmě z důvodu 
hackerského útoku na tyto stránky.

Samotné výsledky to však neovlivnilo. 
Volební výsledek dosažený v naší obci 
v pořadí ANO 2011, ODS a Piráti zcela 
koresponduje s celostátními výsledky 
s tím, že při podrobnějším pohledu je 
znát, že ODS se v obci těší přeci jen o ně-
co větší podpoře. Ještě zajímavější je pre-
ference hlasů pro STAN a TOP 09, i když
tyto strany v celostátním měřítku pře-
konaly 5% hranici pro vstup do Sněmov-
ny jen s obtížemi a zvlášť, když TOP 09
od r. 2009 trvale hlasy ztrácí. Poměr-
ně malou důvěru podle počtu odevzda-
ných hlasů má v obci SPD Tomio Okamu-
ry a výrazně se tak liší od úrovně celo-
státní. Přiznávám, že jsem rád, že témata
strachu z uprchlíků a nechytrého Bruselu
se v obci příliš neujala. Rovněž libě znějí-
cí volební program na téma „více přímé 
demokracie“ mne příliš neoslovuje, ne-
boť v podstatě v sobě skrývá potenciál de-
montáže zastupitelské demokracie ve pro-
spěch autokratického rozhodování. Zvlášť

za situace, kdy více jak třetina voličů ne-
podpořila liberální demokratické strany.
S přihlédnutím k vol. výsledkům dosaho-
vaným v naší obci i v minulosti lze tvr-
dit, že v obci převažují hlasy občanů 
hlásící se k středopravému a pravicové-
mu politickému proudu, upřednostňující 
osobní svobody a vlastní odpovědnost 
před zásahy státu a sociální stratifi kaci 
společnosti chápou jako přirozený jev. Vol-
by do (obou komor) Parlamentu ČR se po-
dle Ústavy ČR konají na základě všeobec-
ného, rovného a přímého volebního práva,
tajným hlasováním. Vlastní organizace vo-
leb je obsažena v zákoně č. 247/1995 Sb. 
o volbách do Parlamentu ČR s tím, že 
Ústava stanoví pro tyto volby systém po-
měrného zastoupení. Je to systém, který 
nedeformuje názor voličů vyslovený ve 
volbách a minimalizuje počet propadlých
hlasů na rozdíl od systému většinového, 
ve kterém vítěz tzv. bere vše. Na druhou 
stranu je systém poměrného zastoupení 
složitější, nutí vytvářet povolební koa-
lice a nechtěně tak vytváří podmínky pro 
dlouhá vyjednávání. Nejen z těchto ob-
jektivních důvodů a nejen podle mne če-
ká zvolené poslance dlouhá cesta k vytvo-
ření nejprve parlamentních orgánů a po 
té sestavení vlády. Je nutno vyčkat až na-
bídka (s prominutím) koryt vybudí povo-
lební partajní lásku, která zvítězí nad před-
volební stranickou nenávistí. Mozaika mož-
ných povolebních koalic se zatím k dneš-
nímu dni spíše rozkládá, než skládá. A tak, 
když jsem pročítal seznam registrovaných
politických stran (86) a hnutí (116) evido-
vaných ke dni 1. září t. r. MV ČR, neubrá-
nil jsem se představě příště „poslat“ do
parlamentních lavic výhradně a jen po-
slance volebních stran a hnutí nesoucí mi-
lé označení Realisté, Svobodní, Slušní li-
dé, Doktoři, Sportovci, Češi, Moravané, 
Evropané, Patrioti... Již to, pravda jen for-
málně, by vneslo větší přehlednost, lepší 
orientaci na politické scéně a možná i no-
vou politickou kulturu.

PhDr. V. Kopper

Vítěz voleb i poražené politické subjekty jsou známy. Snadná dostupnost 
relevantních statistických údajů o volbách do Poslanecké sněmovny ČR 
na webových stránkách ČSÚ umožňuje zájemcům si zpracovat vlastní 

nezávislé hodnocení i komentář.

Jak jsme volili?

N ová aplikace „PID info“ je nyní 
v testovací fázi „BETA“, po jejím
skončení a vyladění na základě 

připomínek uživatelů nahradí stávající 
aplikaci „DPP info“. Do budoucna se při-
pravuje ve spolupráci s Operátorem ICT 
další rozšíření o nákup jízdních dokladů 
PID.

„Společně se Středočeským krajem po-
stupně budujeme největší integrovaný do-
pravní systém ve střední Evropě. Kom-
plexní a aktuální informace pro cestující 
jsou pro nás absolutní prioritou, proto jsme
současnou aplikaci Dopravního podniku 
hl. m. Prahy rozšířili i o železnici a další 
novinky usnadňující život cestujícím,“ 
uvádí náměstek primátorky hl. m. Prahy 
a radní pro oblast dopravy Petr Dolínek.
„Jsem ráda, že se nám naše dlouhodobá
podpora startupu začíná vyplácet, proto-
že tato aplikace vznikla právě v našem 
Prague Startup Centre v paláci Adria. 
Aplikace „PID info“ je především o infor-
macích, proto je možné přes ni vyhledá-
vat spoje, on-line je sledovat nebo třeba 
také najít volná místa na parkovištích P+R. 
Veškeré informace jsou navíc přehledné 
a jednoduše dohledatelné. Příští rok bu-
deme spouštět aplikaci ,PID Lítačka‘, 
která se stane hlavní dopravní aplikací, 
přes kterou bude možné i platit jízdné ne-
bo jednoduše spravovat uživatelský účet. 
Aplikace ,PID info‘ se do ní integruje 
a stane se její informační součástí,“ říká 
primátorka hlavního města Prahy Adri-
ana Krnáčová.

„Při rozvoji stávající aplikace jsme se za-
měřili především na aktuálnost informa-

cí a přehlednost pro cestující. Ve vyhleda-
ném spojení se uživateli zobrazí rovnou 
i případné výluky a mimořádnosti na zvo-
lené trase, a u vlaků i autobusů (prozatím
kromě linek DPP) zjistí uživatel i případ-
né zpoždění,“ vyzdvihuje největší před-
nosti nové aplikace ředitel ROPID Petr 
Tomčík.

„U stávající aplikace ,DPP info‘ lidem 
nejvíce chyběly aktuální informace o pří
padném zpoždění. Nová aplikace už umí
zobrazovat tyto údaje u vlaků i většiny 
příměstských autobusů. Usilovně pracu-
jeme na tom, aby už brzy tyto údaje po-
skytoval i Dopravní podnik hl. m. Prahy. 
Nová aplikace už je na to připravená,“ 
dodává Petr Dolínek. 

Aplikace „PID info“ je dostupná na obou 
nejpoužívanějších platformách (Android 
+ iOS). Dalšími novinkami je přehledná 
mapa zastávek až do podrobnosti jednot-
livých nástupišť, v mapě lze najít také 
všechna prodejní místa s aktuální oteví-
rací dobou i záchytná parkoviště s jejich
aktuální obsazeností. Nechybí ani oblíbe-
né informace o aktuálním stavu bezbari-
érových zařízení.

Základní nabídka nové aplikace:
· Hledání spojení včetně zobrazení aktu-
álních výluk, mimořádností i on-line po-
lohy (dočasně bez vozidel DPP)
· Mapa zastávek, prodejních míst i záchyt-
ných parkovišť včetně aktuálních infor-
mací o nich
· Aktuální odjezdy z jednotlivých zastá-
vek a nástupišť včetně případného zpož-
dění (dočasně bez vozidel DPP)

· Aktuální výluky a mimořádnosti v síti 
PID s propojením na vyhledávač spojení
· Stav bezbariérových zařízení, dopravní
mapy a schémata, aktuální novinky a kon-
taktní údaje

Nyní poběží zhruba měsíc testovací pro-
voz nové aplikace, během kterého bude-
me sbírat připomínky od uživatelů a do-
laďovat jednotlivé nedostatky. Už nyní 
ale pracujeme na dalším rozvoji – v návaz-
nosti na přípravu nového Multikanálového
odbavovacího systému se připravuje ve 
spolupráci s Operátorem ICT propojení 
s chystanou aplikací na nákup jízdních 
dokladů PID.

Cílem je soustředit všechny informace 
o veřejné dopravě v Praze a Středočeském
kraji do jedné aplikace, aby se uživate-
lům usnadnilo jak cestování, tak i nákup 
jízdenek. Chystá se i propojení s jinými 
způsoby cestování (kolo, auto, chůze).

Připomínky k aplikaci můžete posílat na 
adresu aplikace@ropid.cz.

Mobilní aplikace „PID info“ zjednoduší cestování v Praze i v regionu. Hlavní město Praha spustilo 
prostřednictvím organizace ROPID rozšíření pražské dopravní aplikace pro chytré telefony. 
Novinka rozvíjí stávající aplikaci „DPP info“, rozšiřuje poskytované informace na celý systém 
PID i ve Středočeském kraji a kromě nových funkcí obsahuje také informace o železnici.

Zjednodušení cestování v Praze a Středočeském kraji
Názoryázory
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„Snažíme se každoročně připravit propagační materiály, které
přilákají do regionu kolem řeky Sázavy další návštěvníky. Pod-
poruje nás v tom celá řada obcí, podnikatelů, neziskových or-
ganizací a dalších partnerů Posázaví o.p.s. Bez jejich fi nanční 
pomoci by mapy a publikace nevznikly,“ řekla ředitelka společ-
nosti Posázaví o.p.s. Bohunka Zemanová.

Nový turistický průvodce vyšel v nákladu 40 000 kusů, z toho
je 30 000 kusů v českém a zbytek v anglickém jazyce. Publikace
o 44 stránkách je plná barevných fotografi í a jsou v ní také in-
formace o možnostech ubytování, stravování, sportovního vy-
žití a spousta dalších užitečných kontaktů pro návštěvníky Po-
sázaví. Brožura obsahuje tipy na zajímavá a dostupná místa
regionu od Stvořidel po sou-
tok Sázavy s Vltavou. Zve ale
nejen k řece Sázavě a do její-
ho blízkého okolí, tedy na Jí-
lovsko, do města Sázava, Týn-
ce nad Sázavou, Senohrab 
a Čerčan, Českého Šternberka
či Kácova, ale také do Benešo-
va, na Konopiště a Jemniště, 
na Neveklovsko, Netvořicko, 
Voticko a Vlašimsko.

Turistickému průvodci před-
cházelo v srpnu vydání série 
tří skládacích map nazvané 
Rodinné výlety v Posázaví. 
Oblast dolního Posázaví, kte-
rou mapy zahrnují, v nich by-
la rozdělena na tři části – kaž-
dá z nich má z jedné strany 
svou kartografi ckou podobu 
a z druhé strany deset tipů na
výlety v daném území pro pě-
ší, cyklisty a vodáky. Každá 
mapa vyšla v nákladu 20 000
výtisků (dohromady 60 000 
kusů).

Podobnou mapu vydala spo-
lečnost Posázaví o.p.s. napo-
sledy v roce 2009, a přestože 
byla dávno rozebraná, lidé ji
stále poptávali. V případě vel-
ké poptávky po nových ma-
pách je společnost Posázaví 
o.p.s. připravena zajistit je-
jich dotisk.

Jaroslava Tůmová

KONTAKT PRO DALŠÍ INFORMACE:
Jaroslava Tůmová
e-mail: tumova@posazavi.com    Tel.: 602 216 637
Bohuslava Zemanová
e-mail: zemanova@posazavi.com    Tel.: 723 881 081

Obecně prospěšná společnost Posázaví – www.posazavi.com
Obecně prospěšná společnost Posázaví (Posázaví o.p.s.) vzni-
kla v březnu roku 2004. Ve spolupráci se svazky obcí, orgány 
samosprávy, podnikatelskými subjekty a neziskovými organi-
zacemi usiluje o rozvoj a propagaci Posázaví jako místa s vyso-
kým turistickým potenciálem a zároveň místa pro kvalitní ži-
vot obyvatel regionu.

Vyhlášené i méně známé turistické cíle, přírodní zajímavosti, ale také praktické 
informace a tipy na výlety nebo služby nabízí nový turistický průvodce Posázaví. 

Navazuje na sérii skládacích map Rodinné výlety v Posázaví a stejně jako ona bude 
k dostání ZDARMA ve vybraných informačních centrech a zařízeních partnerů 

společnosti Posázaví o.p.s., která nové propagační materiály na turistickou sezónu 
2017/2018 vydala. Mapy vyšly v srpnu, turistický průvodce v českém a anglickém 

jazyce se bude distribuovat v druhé polovině října.

Nový turistický průvodce
zve k návštěvě Posázaví
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prodej
senohrabského
medu
Kvalitní domácí práce!

Zakoupením přispějete
10 Kč na opravu 
hradu Zlenice.

Luboš a Lukáš Rechtovi
774 202 627
U tunelu 337, Senohraby

HLEDÁM PODNÁJEM 

V LOKALITĚ SENOHRABY A OKOLÍ 
v celoročně obyvatelné chatě nebo v bytě. 

Cca od prosince 2017 do prosince 2018 (1 osoba).

Nabídky posílejte na: barnabash@email.cz
nebo volejte na 603 115 496

KOUPÍM

RODINNÝ DŮM 
nebo

STAVEBNÍ PARCELU 
zde v Senohrabech 

Karel Kutina, volejte 608 862 698

Předvánoční trh
s tvořivými dílnami v Hrusicích

 
Spolek Šťastná rodina z Hrusic srdečně zve na předvánoční trh s tvořivými dílnami, 

který proběhne 9. 12. 2017 od 10 do 17 hodin v hrusické sokolovně. 

Přijďte se s námi příjemně vánočně naladit, nakoupit vánoční dárečky ruční výroby 
(keramika, dekorace, šperky, hračky, kabelky, čepice, patchwork…) 

a s dětičkami si vyrobte pěkné dárečky v dílničkách. 

Klidně zapomeňte i na vaření – Vaše hladové žaludky uspokojí domácí babiččina 
bramboračka, halušky, párek v rohlíku či domácí koláče a buchty slané i sladké. 

Chybět nebude samozřejmě ani svařáček. 

Novinkou letošního trhu budou domácí marmelády a bio sýry a máslo přímo z farmy! 

Těšíme se na Vás!

200,-/kg


